
 
 

13. april 2023 Aqqalu C. Jerimiassen 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Hvilke lovmæssige grundlag har Naalakkersuisoq haft til de nye krav om to 

nattevagter for døgninstitutionerne i hele landet efter den kriminelle handling hvor en 

kvinde med handikap blev gravid? 

2. Efter den kriminelle handling i Qaqortoq har departementet for det sociale skrevet et 

afklarende svar om de nye krav om at der skal være to nattevagter på 

døgninstitutionerne. I den grønlandske version står der at kravet gælder for alle 

døgninstitutioner, selvstyrejede såvel som de private, mens der i den danske version 

står skrevet at den kun gælder for det kun gælder for de selvstyreejede 

døgninstitutioner. 

a. Gælder den grønlandske version eller den danske? 

b. Skal det forstås på den måde, at det er op til de private døgninstitutioner at 

bestemme, om de vil have to nattevagter? 

c. Er det blevet meddelt til kommunerne om hvem de nye krav gælder for? 

3. I Naalakkersuisoqs svar til § 37 spørgsmål nr. 212-2022 fremgår det at der vil være 

forhandling med kommunerne om flere ansatte og de øgede omkostninger forbundet 

med de nye krav, men at de ikke kan sige hvornår disse forhandlinger vil finde sted. 

Har der nu været forhandlinger om priserne? 

a. Hvis det ikke er tilfældet, hvornår vil det finde sted? 

b. Der er krav om budgettering af fremtidige udgifter, samtidig med at 

Naalakkersuisoq besluttede at de nye krav skulle træde i kraft øjeblikkeligt. Er 

der også blevet forhandlet om en kompensation til de pludselige udgifter? 

 

(Inatsisartut medlem Aqqalu C. Jerimiassen, Atassut) 

 

Begrundelse 

Efter den sørgelige episode i Qaqortoq udråbte Naalakkersuisoq at der fra dags dato skulle den 

nye krav om to nattevagter i alle døgninstitutioner skulle træde i kraft. Selv om at alle slags 

døgninstitutioner bliver ramt efter den ene kriminelle handling, er det nu blevet utydeligt 



 
hvem de nye krav gælder for, efter forskellige krav og modstridende informationer er blevet 

oplyst. Derfor vil vi gerne have en afklaring på hvilke informationer gælder. Da det også har 

store økonomiske konsekvenser for døgninstitutionerne, er det også vigtigt at vide om hvad 

planerne er derom. 


